



BOX-InfoMail



Dear DAKOSY-ZODIAK-BOX contact person,

with this BOX InfoMail we would like to inform you early about an upcoming change in all customs procedures of the German customs system ATLAS.

From 2024-06-03, the reference number of your customs declarations may only be a maximum of 22 characters long in all ATLAS customs procedures.

You have been familiar with this limitation of a maximum of 22 characters for many years from the Export/AES and Transit/NCTS customs procedures (and perhaps also from the new IMPOST customs procedure).

With the next ATLAS release, ATLAS will now also limit the length of the reference number in all other ATLAS procedures to a maximum of 22 characters:

- ATLAS – Free Circulation / Inward Processing
- ATLAS – Summary Declaration (SumA)
- ATLAS – Customs Warehouse

You transmit the reference number in the XML element <ObjectName> or the FlatFile attribute OB0020 to the BOX interface.

From Monday, 2024-06-03, 10:00 CEST (08:00 UTC), we will unfortunately have to reject all new customs declarations with reference numbers longer than 22 digits in the ZODIAK-BOX (Classic-BOX and GE-BOX) with a corresponding BOX receipt. It will no longer be possible to create a new declaration with a reference number longer than 22 characters in dialog applications either.

Of course, you can still change the customs declarations created in ZODIAK before 2024-06-03 (and send them to ATLAS) after 2024-06-03, even if the reference number is longer than 22 characters. A REPLACE/CHANGE via the BOX is still possible for these customs declarations. Please note, however, that this will only be possible for a short period of time - probably until October this year.

2024-03-05



Sehr geehrte/r DAKOSY-ZODIAK-BOX
Ansprechpartner/in,

mit dieser BOX-InfoMail möchten wir Sie frühzeitig über eine bevorstehende Änderung in allen Zollverfahren des deutschen Zollsystems ATLAS informieren.

Die Bezugsnummer Ihrer Zollanmeldungen darf ab dem 03.06.2024 in allen ATLAS-Zollverfahren nur noch maximal 22 Stellen lang sein.

Sie kennen diese Beschränkung auf maximal 22 Stellen bereits seit vielen Jahren aus den Zollverfahren Ausfuhr/AES und Versand/NCTS (und vielleicht auch bereits aus dem neuen Zollverfahren IMPOST).

Mit dem nächsten ATLAS Release wird nun durch ATLAS auch die Länge der Bezugsnummer in allen weiteren ATLAS-Verfahren auf maximal 22 Stellen beschränkt:

- ATLAS – Freier Verkehr / Aktive Veredelung
- ATLAS – Summarische Anmeldung (SumA)
- ATLAS – Zolllager

Sie übermitteln die Bezugsnummer in dem XML-Element <ObjektName> oder dem FlatFile-Attribut OB0020 an die BOX-Schnittstelle.

Ab Montag, 03.06.2024, 10:00 Uhr müssen wir daher leider alle in der ZODIAK-BOX (Classic-BOX und GE-BOX) eingehenden Neuanlagen von Zollanmeldungen mit Bezugsnummern länger als 22 Stellen mit einer entsprechenden BOX-Quittung ablehnen. Auch in den Dialoganwendungen wird eine Neuanlage mit einer längeren Bezugsnummer als 22 Stellen dann nicht mehr möglich sein.

Selbstverständlich können Sie die vor dem 03.06.2024 in ZODIAK angelegten Zollanmeldungen auch nach dem 03.06.2024 auch dann noch ändern (und an ATLAS senden), selbst wenn die Bezugsnummer länger als 22 Stellen sein sollte. Auch ein REPLACE/CHANGE über die BOX ist weiterhin für diese Zollanmeldungen möglich. Beachten Sie dabei aber bitte, dass dieses nur noch für einen kurzen Zeitraum - bis voraussichtlich Oktober diesen Jahres – möglich sein wird.

If you have any further queries, please do not
hesitate to contact us.

Für Rückfragen stehen wir Ihnen gerne zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen / Best regards

- ZODIAK BOX-Team -



DAKOSY Datenkommunikationssystem AG

Mattentwiete 2, 20457 Hamburg

<http://www.dakosy.de>

Phone + 49 40 370 03 - 534

Fax + 49 40 370 03 - 370

<mailto:box@dakosy.de>

Sitz der Gesellschaft: Hamburg, HRB 78314

Aufsichtsrat: Jens Hansen (Vorsitzender)

Vorstand: Simon Lembke, Ulrich Wrage
